
 

 

 

Om inspektorrapporten fra et rutinebesøg den 12. september 
2024 på Urologisk afd., Regionshospitalet Gødstrup. 
 
Vi har disse kommentarer: 
 
Det drejer sig om et rutinebesøg på Urinvejskirurgisk Afdeling på Regionshospitalet 
Gødstrup. 
Der er tale om en afdeling, der deltager i uddannelse af læger i KBU, introduktions- 
og hoveduddannelsesforløb i urologi.  

 
Både speciallæger og uddannelseslæger deltog i selvevalueringen, og ved inspek-
torbesøget deltog et udvalg af alle relevante parter. Der var flot repræsentation af 
uddannelseslæger ved både selvevaluering og inspektorbesøget. Inspektorerne og 
afdelingen er generelt enige i deres temascoringer.  
 
Inspektorerne beskriver en afdeling med et godt og trygt læringsmiljø og stort en-
gagement i lægelig videreuddannelse. Afdelingen har gennemgået en turbulent pe-
riode efter flytning til Regionshospitalet i Gødstrup, men er nu stabil. Der lægges 
stor vægt på velstruktureret supervision, undervisning og kompetencevurdering. 
Uddannelseslægerne bliver månedligt pr. mail bedt om at revurdere deres kompe-
tenceniveau, så arbejdstilrettelæggelsen løbende kan tilpasses den enkelte lægers 
kompetenceniveau. Forskningsaktivitet prioriteres, men der ønskes, at det bliver 
mere synligt. 
 
Der er fulgt op på alle indsatsområder fra sidste besøg i 2019 og disse er opfyldt.  
 
Under besøget er afdelingen og inspektorer blevet enige om følgende indsatsområ-
der:  

1. At fortsætte det eksisterende gode arbejde for at opretholde den høje ud-
dannelseskvalitet 

2. Programsætte et indslag om forskning i introduktionsperioden 

Herudover har inspektorerne bl.a. forslag om indførelse af kompetencetavle. 
 
Der er således tale om en velfungerende uddannelsesafdeling, der gør et kontinu-
erligt stort arbejde for den lægelige videreuddannelse. Der planlægges med, at næ-
ste inspektorbesøg finder sted som et rutinebesøg om fire år eller snarest muligt 
derefter.  

 


